Sakya Monastery (Ghoom)
Located eight kilometres from Darjeeling at a place called Ghoom, the age old Guru Shakya Monastery captures the eyes of all the visitors.The Guru Sakya Monastery is a historic and significant monastery of the Shakya Order. The original monastery was built sometime in 1915 and has supported the monastic community over the years. 
The main prayer hall can accomodate about 60 monks.

Dali Monastery 
DRUK THUBTEN SANGAG CHOLING MONASTERY: The eleventh Gyalwang Drukchen Tenzin Khenrab Gelek Wangpo passed away in 1960 leavng His Ennence Kyabje Thuksey Rinpoche as regent of the Drukpa Kargyud Lineage. 
Kyabje Thuksey Rinpoche's compassion, love and his fame as a concerned teacher spread. He started building Druk Thubten Sangag Choling Monastery at Dali, Darjeeling in 1971. Kyabje Thuksey Rinpoche stressed that the sole aim of this monastery was to preserve the precious Dharma, the Tibetan culture and its traditions. 
The newly constructed complex of the monastery was inaugurated by His Holiness The Dalai Lama in 1993, where he gave 3 days of religious teachings. 
It is the only monastery in the eastern side to have disciples and monks from the Himalayan region. At present there are 210 monks. Prayer sessions are one in the morning from 5.00 AM to 6.30 PM and the second is in the evening from 5.00 PM to 6.30 PM. 
Bhutia Busty Monastery 
The Bhutia Busty monastery is is located just 1.5 kilometres from Chowrasta. With a long and colourful history, the monastery belongs to the Red Sect of Buddhist Lamas.The origin of name Darjeeling is linked to this monastery 'Dorjee', means thunderbolt in Tibetan and 'Ling' means resting place, thus 'Place' of the 'Thunderbolt' which was the name of the Monastery, originally located on the Observatory Hill before it was sacked by the Nepalese in the 19th century and rebuilt on the present site. The ill-fated Monastery was destroyed by the 1934 earthquake and owes its present existence to the munificence of the Late Raja of Sikkim. 
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YIGA-CHOLING MONASTERY 



Yiga-Choling Buddhist Monastery (Ghoom) 
Eight kilometres from Darjeeling at an elevation of 8,000ft, the last lap of the journey before the Batasia loop, is the Yiga-Choling monastery. The monastery belongs to the Yellow Sect of Buddhists who worship a 15 ft statue of the "Coming Buddha" (Maitreya Buddha). 
Built in 1875 by Lama Sherab Gyantso, it is the largest of the three monasteries and contains images of Buddha's disciples "Chenrezi" and "Tsongkapa". Among the Buddhist texts available there are the Kangyur, the Buddhist Tibetan Gospel running into 108 volumes. 
Japanese Temple (Peace Pagoda) 
The Shanthi Stupas in India were established by Fuji Guru, a close friend of Mahatma Gandhi, for World Peace.There are six beautiful stupas in India. The Nipponzan Myohoji Buddhist temple , Charlimont , Darjeeling is one of them. The Stupa was started in the year 1972. The Peace Pagoda opened on 1st November 92, commands a panaromic view of Darjeeling and the Kanchenjunga range.
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	THE PEACE PAGODA. 
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MAKDHOG MONASTERY. 




Makdhog Monastery 
At a distance of three kms from Chowrasta, in the village of Aloobari on the eastern incline of Jalaphar Hill, stands the Yolmowa Buddhist Makdhog Monastry. The monastry was built by Sri Sangay Lama, a highly revered religious head of the Yolmowas- a small ethnic group hailing from north-east of Nepal and later settled in Darjeeling. 
The construction of this old Monastry was completed sometime in 1914 co-inciding with World War I. The Monastry was, therefore, named Makdhog or 'warding off war' alluding to the World War that was about to start. Yolmowa Buddhist Monastery, the sanctum sanctorum of the Yolmowa community, that has helped preserve their distinct social, cultural and ethnic identity. 
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SUNRISE FROM TIGER HILL 
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THE DHIRDAM TEMPLE 


TIGER HILL
Passing through primitive forests of Oak , Magnolia etc. with beautiful ferns ablaze with colour , adorning the hill-sides is the steeply ascending road to Senchal , running through Ghoom on its way to Tiger Hill , 11 kms from the town and at an elevation of 2,590m (8482 ft). 
To the summit of this internationally famous 'Hill' journey - mountain and nature lovers to view the world's most majestic mountains- "Khang- Chen-Dzod-Nga" of mighty Kanchenjunga, the king of them all. 

Mount Everest , 225 kms away rarely deigns to come out of the cloudy mists , with its two other peaks Mahakalu (27,769ft) and another peak on both sides.About 125 kms away is Tibet's Chomol Hari mountain , said to be the world's most beautiful peak. 

Darjeeling is a three hour drive from New Jalpaiguri after an overnight journey from Kolkata. Gaining altitude and negotiating the ghat road through the picturesque Mahananda Wildlife Sanctuary on one side and the river Teesta on the other we discover lush tea gardens – a verdant paradise. Acquired by the East India Company from the Raja of Sikkim in 1835, the district of Darjeeling, the queen of hill stations, at an altitude of 7432 feet, gets its name from Dorje Ling – the place of the Dorje, the mystic thunderbolt of the Lamaist religion. A Buddhist monastery on the top of the Observatory Hill was destroyed in the nineteenth century. Now a temple dedicated to Mahakal, a manifestation of Shiva, attracts crowds of devotees. The Bhutia basti down the hill is home to the rebuilt monastery - Bhutia monastery. Darjeeling lies on a long spur projecting northwards from Ghum, the Senchal Ridge.
Город Дарджилинг (Darjeeling) находится в предгорьях Гималаев недалеко от третьей в мире по высоте вершины Канченджанга (8,598 м)
Имя «Darjeeling» это сочетание «dorje», что означает «удар молнии» и «ling», что означает «место», т.е. «место удара молнии» – мистической молнии в буддистской религии. Знаменитый буддистский монастырь, который находится на вершине Обсерваторского холма (Observatory hill), также носит это имя.
Монастырь Сакья (Гхум)
Монастырь находится в 8 км от Дарджилинга в месте под названием Гхум, возраст монастыря Гуру Сакья поражает всех посетителей. Монастырь Гуру Сакья это исторический и очень значимый монастырь ордена Сакья. Первоначальный монастырь был построен примерно в 1915 году и был пристанищем монахов в течение многих лет. 
Главный молельный зал способен вместить до 60 монахов.
Монастырь Бхутия Бхасти 
Монастырь Бхутия Бхасти расположен всего лишь в 1,5 километрах от города Чоураста. Монастырь, которым владеют буддийские ламы из «красной» секты, имеет яркую историю. Происхождение имени Дарджилинг связано с этим монастырём: «Дорджи» (Dorjee) по-тибетски значит «удар молнии», а «линг» (Ling) значит «место», таким образом, монастырь, который первоначально располагался на Обсерваторском холме, до того, как 19 веке его не разграбили непальцы, и он не был перестроен на новом месте, назывался «Местом удара молнии». Многострадальный монастырь был разрушен землетрясением в 1934 и обязан своим существованием в наши дни щедрости покойного раджи Сиккима. 
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МОНАСТЫРЬ БХУТИЯ БХАСТИ 
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МОНАСТЫРЬ ИГА_ЧЁЛИНГ 



Буддистский монастырь Ига-Чёлинг (Гхум) 
В восьми километрах от Дарджилинга на высоте 8 000 футов на последнем этапе  путешествия перед петлёй Батасия (Batasia loop), находится монастырь Ига-Чёлинг. Он принадлежит буддистам из «желтой» секты, которые поклоняются статуе "Вознесённого Будды" (Майтрея Будды) высотой 4,5 метра. 
Этот монастырь, построенный в 1875 году ламой Шераб Гьянтсо, является самым большим из трёх, и в нем находятся изображения учеников Будды "Ченрези" и "Цонгкапа". Среди хранящихся там буддистских текстов находится также Кангур, книга проповедей тибетских буддистов, состоящая из 108 томов. 
Японский храм (Пагода мира) 
Шанти Ступы в Индии были основаны Фуджи Гуру, близким другом Махатмы Ганди ради мира во всём мире. В Индии находятся 6 прекрасных Ступ. Буддистский храм Нипподзан Меходзи , Чарлимонт , Дарджилинг одни из них. Строительство Ступы было началось в 1972 году. Пагода мира была открыта 1 ноября 1992 года. С неё открывается прекрасный панорамный вид на Дарджилинг и хребет Канченджанга.
	

	ПАГОДА МИРА 



	
	
МОНАСТЫРЬ МАГДХОГ 




Монастырь Магдхог
На расстоянии трёх километров от Чоурасты в деревне Алобари на восточном склоне холма Джалафар располагается буддистский монастырь Йолмова Магдхог (Yolmowa Makdhog). Монастырь был построен ламой Шри Сангай, высоко религиозным главой Йолмо – небольшой этнической группы, бежавшей из северо-восточного Непала и осевшей в Дарджилинге. 
Строительство этого старого монастыря было завершено примерно в 1914 году и совпало с первой мировой войной. Именно поэтому монастырь был назван Магдхог или «предотвращение войны», намекая, таким образом, на войну, которая вот-вот должна была начаться. Буддистский монастырь Йолмова - это святыня  Йолмо, которая помогла им сохранить свою социальную, культурную и этническую идентичность. 
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ВОСХОД НА ТИГРИНОМ ХОЛМЕ 
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ХРАМ ДХИРДАМ 


ТИГРИНЫЙ ХОЛМ

В 11 километрах от города и на высоте 2 590 метров крутая дорога на Сенчал, продираясь сквозь первобытные дубовые, магнолиевые и другие леса, прекрасной изгородью обрамляющие склоны холма, прокладывает свой путь через Гхум к Тигриному Холму. 

Вершиной этого всемирно известного путешествия «по Холмам» для любителей гор и природы станет созерцание самых потрясающих гор мира – вершины «Канг-Чен-Дзод-Нга" величественной горы Канченджанга – жемчужины всей гряды. 
Гора Эверест, которая находится в 225 километрах отсюда, изредка deigns показывает из-за дымчатых облаков два своих пика: Махакалу (27 769 футов) и другой пик по обеим сторонам. На расстоянии около 125 километров расположена Тибетская гора Чомолхари, которая считается самой красивой вершиной в мире. 
Дарджилинг находится в трёх часах от Нью Джалпайгури и в ночи пути от Колкаты. Набрав высоту и договорившись поехать горной дорогой через живописный Природный заповедник Махананда на берегу реки Теста, на другом берегу открывается вид на роскошные чайные сады – зелёный рай. Область Дарджилинг, царица всех холмистых stations,  расположена на высоте 7432 футов. Она была приобретена Ост Индийской компанией у раджи Сиккима в 1835 и получила своё название от Дорджи Линг (Dorje Ling) – места Дорджи (Dorje), таинственной молнии ламаистской религии. Буддийский монастырь на вершине Обсерваторского холма был разрушен в девятнадцатом веке. В настоящее время толпы верующих стремятся в храм, посвященный Махакал, реинкарнации Шивы. В Бхутия Бхасти, расположенном у подножия холма, находится перестроенный монастырь – монастырь Бхутия. Дарджидинг расположен вдоль длинного отрога, простирающегося на север от Гхума и гряды Сенчал.

